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Stanovsko in strokovno slasilo Zveze poštnih organizacij za Slovenijo v Ljubljani.
Izhaja 1. in 15. v mesecu. — Cena 24 dinarjev na leto. Naročnina se vnaprej Rokopise na uredništvo .Poštnega Glasnika* v Ljubljani. Reklamacije, oglase 

plačuje. Oglasi po dogovoru. — Poštnina plačana v gotovini. in drugo pa na upravništvo lista. Rokopisi se ne vračajo.

Letnik V. V Ljubljani, dne 1. septembra 1925. 17. številka
J. Čampa:

Poštni kongres.
(Nadaljevanje.)

3. Poročilo o stanju blagajne. Iz poro
čila je razvidno, da zaznamuje Savez tudi v 
materialnem pogledu napredek. Predsednik 
nadzornega odbora računskega zaključka ni 
podpisal, dasi je bil pozvan, da pregleda ra
čune. Ostali člani nadzornega odbora so bi
lanco podpisali. Poročilo o stanju blagajne 
je bilo soglasno sprejeto.

4. Poročilo nadzornega odbora se je 
prečitalo in odobrilo.

5. Poročilo oblastnih organizacij:
Tov. Maksimovič (Skoplje) po

zdravlja kongres in delegate drugih oblast
nih organizacij v imenu tovarišev iz Južne 
Srbije. Njihova organizacija, ki je bila usta
novljena leta 1923 kot podsavez, je v krat
kem času lepo napredovala in šteje danes 
okrog 600 organiziranih tovarišev. V zad
njem letu si je nabavila organizacija lastno 
knjižnico, ki šteje že okrog 600 knjig, od teh 
jih je okrog 250 dnevno v prometu, kar zna
či, da članstvo mnogo čita in se rado bavi 
z lepo literaturo, i ako vrši organizacija hva
levredno vzgojno in izobraževalno nalogo. 
Letos je bil dograjen v Skoplju tudi Poštni 
dom, za katerega je prispeval Savez 50.000 
Din, ostalo svoto so zbrali člani skopljanske 
organizacije. Za svoje stanovsko zavetišče 
so doprinesli v težkih razmerah težke ma
terialne žrtve. Prvotni načrt je bil dom več
jega stila s stanovanji, vendar pa ta načrt, 
žal, ni bil izvedljiv zaradi pomanjkanja 
gmotnih sredstev; zato so si zgradili skrom
nejši dom, ki sestoji iz štirih sob, in sicer 
iz velike dvorane, pisarne in dveh sob za 
prenočišče in zatočišče gostom. Katerega 
koli tovariša ali tovarišico iz katerega koli 
kraja naše domovine bo zanesla pot v južno 
Srbijo, naj ima zavest, da bo našel v Skop
lju, v nekdanji slavni prestolici carja Du
šana, prijazen dom, odprto bratsko srce in 
prijateljske roke južno-srbskih tovarišev. — 
V imenu svoje brganizacije se zahvaljuje 
Savezu za njegov trud in delo. Primerja 
službo poštnega osobja z železničarsko služ
bo in izvaja iz tega primerjanja, da je spe
cialni zakon za pošto neobhodno potreben. 
Tak zakon s skrajšano službeno dobo ana
logno železničarski stroki bi mogel zboljša
ti naše materialno stanje in nas nagraditi 
za težko službovanje. — Osobju v Srbiji se 
je zaračunala službena doba ob razvrščanju 
šele od 21. leta starosti in ne od završetka 
poštne šole. Savez naj deluje na to, da se 
službovanje pred 21. letom starosti prizna 
njim ravnotako, kakor se je priznalo tova
rišem v prečanskih krajih. Govori o konduk- 
terjih, ki vrše Itežko ambulančno službo, 
toda imajo manjše dnevnice, nego amb. 
uradniki, dasi v izvrševanju njihove službe 
ni razlike. — Osobje ne dobi dopusta. Kot 
šef personalnega odseka svoje direkcije ve, 
kako silno primanjkuje osobja. Ako se ne 
izpopolni kader poštnega osobja, pride do

katastrofe, ki bo imela i za upravo i za dr- | 
žavo nepregledne posledice. Do naraščaja 
pa bo prišla uprava samo tedaj, če bo od
prla poštne šole na sedežih direkcij. Mini
strstvo je imelo z otvoritvijo poštne šole v 
Beogradu dober namen, toda razmere so 
take, da nam ta šola ne bo mogla dati kmalu 
naraščaja, ki ga hitro in že sedaj potrebuje
mo. Prosi predsednika, da sprejme njegove 
težnje in zahteva kakor za svoje. Ker ga po
zna kot človeka dobre volje in dobrega ho
tenja, je prepričan, da bo to storil in se za
vzel z vsemi močmi za dobrobit osobja in 
stroke.

Po poročilu tov. Maksimoviča je bil kon
gres opoldne prekinjen In Se je nadaljeval 
popoldne ob 15. uri.

Pred nadaljevanjem so bile prečitane 
pozdravne brzojavke kongresu, ki jih je 
prišlo mnogo iz vseh krajev države, med 
njimi tudi brzojavka železničarskih organi
zacij.

Tov. L j. L a 1 i č (Zagreb) prinaša po
zdrave kongresu iz belega Zagreba, po
zdravlja predsednika, ki si je stekel mnogo j 
zaslug za poštno osobje in stroko. V za
grebški organizaciji je bil zastoj, ki je tra
jal dve leti. Iz spanja jo je predramil ma
turantski pokret, ki je tudi v drugih pokra
jinah zbudil naše ljudi k aktivnejši pozorno
sti. Dne 10. maja t. 1. je bila zagrebška ob
lastna organizacija takorekoč na novo usta
novljena in se je s svežo močjo postavila 
bok ob bok k drugim tovariškim organiza
cijam. V tem kratkem času se je organizira
lo v Zagrebu vse osobje v svoji oblastni or
ganizaciji, razen maturantov. Dnevno dobi
vamo pristopne izjave iz raznih krajev Hr
vatske in Slavonije, tako upamo, da pride
mo drugo leto na kongres kot zastopniki ve
like, močne in disciplinirane organizacije. 
Organizirali smo se po načrtu, ki smo ga 
dobili od ljubljanske organizacije. Dve sek
ciji, uradniško in ono zvaničnikov ter služi- 
teljev tvorita oblastno organizacijo (Zvezo). 
Izdali smo tudi že svoje stanovsko-strokov- 
no glasilo »Pošto« in sta izšli dosedaj 2 šte
vilki. Organizacija misli na zidanje Poštne
ga doma, za katerega je zbran že precejšen 
fond. Upam, da bomo imeli v enem ali dveh 
letih v Zagrebu svoj dom. — Težnje in želje 
zagrebške organizacije so: Zagreb naj se 
uvrsti v prvi vrsti v prvi draginjski razred, 
ker je znano, da je Zagreb najdražje mesto 
v vsej državi. Stanarinska doklada naj se 
zviša tako, da bo v skladu z najemnino, ki 
jo moramo plačevati po novem stanovanj
skem zakonu. Žene drž. nameščencev, ki so 
same tudi držav, nameščenke, naj dobivajo 
polno draginjsko doklado. Pripravnike, ki že 
imajo strokovne izpite, naj se pomakne v 
pomožno skupino, ker zahteva, da morajo 
pripravniki polagati še enkrat strokovni iz
pit, ni pravična ter vzbuja med mlajšim 
uradništvom mnogo nezadovoljstva in skrbi. 
Savez naj zastavi vse sile, da se ti izpiti 
prekličejo. Erariziranje pošt se je na Hrvat- 
skem večinoma že izvršilo, toda Savez naj

vpliva na to, da se pospeši erariziranje še 
ostalih pošt. Ambulancarjem naj se povišajo 
že enkrat dnevnice, kakor se to že toliko 
časa obljublja. Pošta naj dobi specialni za
kon, ki bo določal 25 let službovanja, kakor 
pri železnici. — Govori o maturantskem po
kretu in zahteva, da niti Savez niti oblastne 
organizacije ne smejo podpirati ljudi, ki ne 
priznajo in niso člani oblastnih organizacij. 
To naj bo za bodočnost splošen princip za 
vse in za vsakogar.

Predsednik T. Jovanovič se zahva
ljuje tov. Laliču za pozdrave in za trud, ki 
ga je imel z reorganizacijo zagrebške ob
lastne organizacije. Glede maturantskega po
kreta velja sklep včerajšnje predkonference. 
Organizacija maturantov je predložila svoja 
pravila v potrditev tudi pt. ministrstvu, to 
je imelo svojo posebno tendenco. Savez ne 
bo dopustil, da bi 200 do 300 ljudi negiralo 
in zastavljalo pot 14.000 ptt. uslužbencem. 
— Veseli ga, da misli zagrebška organiza
cija na gradnjo lastnega doma. Priporoča to 
tudi drugim oblastnim organizacijam, v vseh 
centrih naše države, vsaka oblastna organi
zacija mora imeti najmanj en Poštni dom; 
to naj bodo naše trdnjave, dokaz našega 
kulturnega stremljenja, »amaneit« naše misli 
dokaz naše ustvarjajoče moči; treba je, da 
zapustimo našim zanamcem vidne sledove 
svojega truda in dela, da bodo imele naše 
kesnejše generacije temelj za ustvarjanje 
svojih in od nas započetih načel. Želi, da bi 
bil Poštni dom v Zagrebu kmalu postavljen, 
tako da bi se mogel že Vlil. ali vsaj IX. kon
gres vršiti v Zagrebu. Kongres v Zagrebu 
bi bil naša najsijajnejša manifestacija.

Tov. J. Jakše (Ljubljana) pozdravlja 
kongres v imenu tovarišev in tovarišic iz 
Slovenije. Nato nariše notranji ustroj ljub
ljanske oblastne organizacije, ki ima še ved
no preveliko število društev in društvic. Ta
ko razmerje v organizaciji je nezdravo. Si
cer pa lahko trdi, da je ljubljanska organi
zacija najboljša in najbolj disciplinirana v 
državi. V Sloveniji je organiziranih 95% 
vsega ptt. osobja. Tako bi moralo biti v vseh 
oblastnih organizacijah. Že lansko leto smo 
zahtevali reorganizacijo Saveza v tem smi
slu, da se vzpostavijo na sedežih pt. direk
cij oblastne organizacije, ki bi tvorile svojo 
vrhovno instanco Savez. Ta sklep je bil na 
lanskem kongresu sicer odobren, ni bil pa 
realiziran. Tako žalibog še zmerom nimamo 
povsod oblastnih organizacij in je članstvo 
v raznih pokrajinah včlanjeno direktno v 
Savezu. To je anomalija, ki ni v skladu s 
principi prožnih modernih organizacij. Tu na 
kongresu so sicer prisotni tovariši, ki pra
vijo, da so predstavniki oblastnih organiza
cij, ki pa jih v resnici ni nikjer. (Klici; pa 
imamo organizacije!) Vi pravite tako, to
da mi ne vemo ničesar o njih. Kakšno je 
ustrojstvo teh organizacij, kakšna so njihova 
pravila, kje so njihovi odbori, kdaj ste imeli 
občne zbore, koliko imate organiziranih čla
nov, kje je evidenca, statistika? (Klici o’d 
vseh strani: Pa imamo odbor, predsednika,
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tajnika Itd., — mi imamo mestni odbor, — 
imamo pravila Saveza itd.) Dobro, dobro, to 
je isto, kar trdim jaz. Organizirani ste di
rektno v Savezu in imate njegova pravila. 
Nekaj prijateljev, iz istega večjega kraja se 
vas zbere skupaj in sestavite nekaj, kar 

imenujete potem odbor. To po naših načelih 
ni prava, zdrava organizacija. Pravilne ob
ustne organizacije so ljubljanska, zagreb
ška, splitska in menda sarajevska, o kateri 
se pa zadnje leto malo čuje. (Tov. Maksimo
vič: pa skopljanska!) Kje je oblastna orga
nizacija pt. beograjske, cetinjske, novosad
ske direkcije? (Zopet klici: evo, pa tukaj i 
smo!) Trdim, da je tak način organiziranja 
brez sistema. Ne more biti Savez istočasno 
tudi oblastna organizacija, marveč bi moral 
biti vrhovni forum nad tolikimi oblastnimi 
organizacijami, kolikor imamo pt. direkcij v 
državi. Predlagam, da si Savez osvoji ta 
načrt in sistem ter se reorganizira po tem 
principu. — Glavne zahteve ljubljanske or
ganizacije so bistveno iste, kakor ostalih 

organizacij, saj imamo vsi enake in iste nad
loge, težave in težnje.

Poštni minister v Ljubljani
V ponedeljek 24. avgusta t. 1. dopoldne 

se je pripeljal v Ljubljano minister pošte in 
telegrafa gospod dr. Benjamin Šuperina v 
spremstvu šefa svojega kabineta. Dopoldne 
si je ogledal direkcijske pisarne, popoldne 
pa glavno pošto. To priliko je porabil pred
sednik Zveze poštnih organizacij tov. Joško 
Jakše, katerega je gospod minister zelo lju
beznivo sprejel in se zanimal za težnje ptt. 
osobja ljubljanske direkcije. Upoštevajoč 
utrujenost in pomanjkanje časa, je razložil 
predsednik Zveze gospodu minister samo 
najvažnejše točke, ki tarejo članstvo. Te so:

1. Da se za prehodno dobo ne zahteva 
polaganje strokovnega izpita za prehod iz 
pripravljalne skupine v pomožno skupino II. 
kategorije in za prehod iz pomožne skupine 
v glavno skupino I. kategorije. Na pripombo 
g. ministra, da določa te izpite zakon, mu 
je predsednik Zveze odvrnil, da zakon pač 
določa te izpite za nova postavljanja po za
konu, da se pa morajo upoštevati oni, ki so 
bili v poštni službi že pred uveljavljenjem 
zakona. Za te in za prehodno dobo morajo 
veljati prehodna določila, ki so olajšala ali 
izpremenila tudi marsikatero drugo odred
bo zakona, člen 54 uradniškega zakona se 
mora vsekakor točno izvajati pri uslužben
cih, ki so vstopili po 1. septembru 1923 v 
poštno službo, kakor se morajo za te izva
jati točno tudi ostala določila zakona (šol
ska izobrazba i. dr.), nikakor pa ne pri onih, 
ki so bili že preje v poštni službi, pa jih je 
zakon slučajno zatekel v začasnem svoj- | 
stvu. Nekateri resorti (financa, železnica) že 
tako delajo, zato se pri pošti za prehodno 
dobo izvajanje čl. 54 zakona še posebno ne 
sme zahtevati, ker naši pripravniki že ima
jo strokovni izpit. — Gospod minister je 
uvaževal nujnost naše zahteve in zlasti na- 
glašal nemožnost, da bi morali iti prizadeti 
uslužbenci na lastne stroške v Beograd, ker 
bi bili s tem materialno prehudo prizadeti. 
Rekel je, da bo zbral vse podatke in sku
šal najti kak izhod, če ne bo kakih zakonitih 
zadržkov.

2. Da se takoj uveljavi pravilnik o po- 
slovačih, ki je izdelan že pred 4 meseci. Za
deva je g. ministru znana in se ž njo z za
nimanjem peča. Pravilnik je odobren, mudi 
pa se zdaj v Glavni kontroli, ki zavlačuje 
uveljavljenje zaradi večjih izdatkov. Dobro 
pa uvideva, da s temi prejemki, ki jih ima
jo zdaj pogodbeni poštarji (poslovači, od
pravniki), nikakor ne morejo živeti, zato se 
bo zavzel, da se ta pravilnik čim prej uve
ljavi.

3. Boljše in hitrejše napredovanje ptt. . 
uslužbencev vseh kategorij v področju ljub
ljanske poštne direkcije. Dočim napredujejo 
v nekaterih strokah v višje skupine točno po 
letih, ki so določena kot minimalni roki za 
napredovanje v višje položajne skupine po 
členu 57 uradniškega zakona in dočim na
predujejo tudi v poštni stroki uslužbenci ne
katerih direkcij prilično ugodno, ne more biti 
organizacija zadovoljna z napredovanji v 
področju našega ravnateljstva. Dasi je za
kon že 2 leti v veljavi, še ni napredoval no
ben zvaničnik ali služitelj v višjo skupino, 
pri uradnikih II. kategorije pa se dela raz
lika med šolsko izobrazbo, če tudi nas je za
kon vse izenačil. Organizacija mora prote
stirati, da se predlagajo pt. činovniki II. ka
tegorije, ki imajo maturo, po 7 letih v 3. sku
pino in po 12 letih v 2. skupino, dočim se 
puščajo istotako pt. činovniki II. kat. pa brez 
mature z 10—15 leti v 4. skupini in z 20—25 
službenimi leti v 3. skupini. — Gospod mini
ster je priznal neupravičenost takega siste
ma, češ da bi se moglo na rovaš višje šolske 
izobrazbe priznati kvečjemu razmerje 7 in
9 let za 3. skupino, nikakor pa ne tako velika 
razlika.

4. Da se odpre tudi za ptt. stroko 1. sku
pina II. kategorije. Dočim ni najvišja skupi
na II. kategorije v nobenem resortu nedo
stopna, nasprotno, v nekaterih resortih do
sežejo uradniki 1. skupino v prilično krat
kem času kar avtomatsko neglede na njihov 
resnični položaj, je v tako važni stroki, ka
kor je poštna ustanova, 1. skupina II. kate
gorije praviloma zaprta. Kajti tistih par pošt
nih uradnikov v naši državi, ki so v 1. sku
pini (v vsej Sloveniji ena sama oseba), so 
pač izjeme, ki potrjajo pravilo. — Gospod 
minister je delil s predsednikom organizaci
je isto mnenje ter pripomnil, da mora biti 
tej krivici vzrok budžetarno vprašanje in 
da bo ob pravi priložnosti gledal na to, da se 
ta neupravičena odredba za poštno osobje 
II. kat. ukine.

Razgovor se je vršil v prisotnosti go
spoda šefa kabineta, ki si je po nalogu go
spoda ministra vse želje in prošnje zastop
nika osobja zabeležil, poudarjajoč, da so to 
zadeve, ki teže tudi osobje drugih direkcij, 
vsled česar si bo gospod minister prizadeval, 
da osobje zadovolji, kolikor bo mogel. Z ena
ko ljubeznivostjo in prisrčnostjo se je go
spod minister od predsednika tov. Jakšeta 
tudi poslovil. Naslednji dan se je odpeljal na 
Bled, poročat Nj. Vel. kralju, nato pa v div
no Kranjsko goro na oddih.

Izlet poštarjev v Split.
Pod protektoratom Saveza ptt. name

ščencev in pod vodstvom zagrebške organi
zacije se priredi v dneh 5. do 8. septembra 
t. 1. za organizirane poštne nameščence in 
njihove svojce izlet v Split. Program izleta 
je sledeči: Izletniki iz vseh pokrajin se zbe- 
ro 4. sept. v Zagrebu. Odhod po novi želez
niški progi z brzovlakom ob 18. uri iz Zagre
ba proti Splitu, če se prijavi iz vse države 
200—300 izletnikov, bi potovali s posebnim 
vlakom. Dne 5. sept. dohod v Split, odmor, 
razgled Splita in kopanje. Dne 6. septembra 
ob 5. uri izlet iz Splita s parobrodom na oto
ke Vis, Komižo, Bišcevo (tu ogled znamenite 
»modre jame«) in Hvar. Zvečer okrog 23. 
ure povratek v Split. Dne 7. septembra izlet 
v Trogir, Kaštel in na solinske razvaline. 
Dne 8. septembra odhod iz Splita proti do
mu. Bratska organizacija v Splitu preskrbi 
lokale z znižano oskrbo 35 do 50 Din dnevno. 
Izletni odbor je zaprosil za četrtinsko vož
njo II. in III. razreda v osebnih in brzih vla
kih na vseh železniških progah države do 
Splita in nazaj za dobo od 1. do 15. sept. 
t. 1. — Tako bi stal izlet okrog 600 Din z

vožnjo in vso oskrbo. Poštnemu osobju in 
svojcem se nudi na ta način ugodna prilika, 
da si ogleda za razmeroma mal denar novo 
železnico, Dalmacijo, otoke, krasote dalma
tinske obale in našega morja. Obenem pa se 
spoznamo s tovariši in tovarišicami iz vseh 
krajev države ter poselimo bratsko organi
zacijo v Splitu. Zveza poštnih organizacij va
bi, da se udeleži tega zleta čim, večje števi
lo slovenskih tovarišev in tovarišic uradni
ške in neuradniške skupine. Kratke pismene 
pzijave sprejema Zveza do 28. avgusta t. 1.

Tako okrožnico smo razposlali okrog 20. 
t. m. vsem oddelkom direkcije in ljubljanskih 
pošt ter vsem večjim poštam v Sloveniji. Do 
danes se ni javil še nihče. Glavna zapreka so 
dopusti in denar. Tovariš z dežele nam piše:

»Izlet v Dalmacijo bi bil pač prijeten, a 
pri nas nimamo dopustov. Namesto, da H 
bili uslužbenci tukajšnje pošte deležni pre
potrebnega odmora, potuje ena naša moč 
okoli in nadomešča druge, katerim pošta 
ravno toliko ali pa še več nese, pa jim je 
to postranska služba.«

Vprašanje dopustov je res tista bolna 
točka, ki prekriža marsikomu marsikak ra
čun, in tako je prekrižala tudi naš izlet, ka
terega bi se tudi mi tako radi udeležili. Zve
za je morala seveda javiti zagrebški orga
nizaciji negativni uspeh našega poziva, bodo 
morali pač iti sami, kar bo vsekakor žalost
no, da se ne bo udeležil tega izleta noben 
slovenski poštni uslužbenec. Če bo mogoče, 
se bo udeležil tega izleta kot zastopnik čla
nov Zveze poštnih organizacij njen predsed
nik. Ako se še kdo premisli, naj kar pride 
4. septembra v Zagreb, vsekakor bi pa bilo 
dobro, da vpraša preje podpredsednika Zve
ze tov. Grudna ali glavnega tajnika tova
riša Čampo (oba na Ljubljani 1), če se 
ni morda dotlej načrt kaj izpremenil. Zlasti 
še ni gotovo, če bo dovoljena četrtinska 
vožnja.

V Ljubljani, dne 27. avgusta 1925.
Zveza poštnih organizacij.

postni nameščenci 
morejo biti organizirani!

Zapisnik
seje ožjega odbora Zveze od 3. julija 1925.

Ker sklicana seja širšega odbora nj bila 
sklepčna, se je vršila pol ure kesneje seta ožjega 
odbora z naslednjim 'dnevnim redom: 1. Dopisi, 2. 
kongres Saveza ptt. nam. v Beogradu, 3. predlogi
in vprašanja.

1. Tajnik prečita dopis iDruštva ipoštnih ra
čunskih uradnikov za Hrvatsko im Slovenijo, s 
katerim sporoča, da se je omenjeno društvo z 18. 
juniijem it. L razšlo. Nato so bili prečitanii dopisi 
splitske oblastne organizacije, ki se obrača na 
vse pokrajinske organizacije s prošnjo, da se pri
družijo njenemu protestu, poslanemu Savezu pro
ti sprejetju maturantske organizacije v Savez. Na 
te dopise je poslala Zveza Savezu naslednji do
pis:

»čast nam je sporočiti, da je »Maturantsko 
društvo za Slovenijo« prijavilo podpisani Zvezii z 
dopisom št. 37 od 20. maja t. 1. svoj izstop iz 
»Zveze poštnih organizacij za Slovenijo«.

Ta izstop motivirajo z razlogom, da se je 
ustanovilo skupno Maturantsko' društvo poštnih 
uradnikov za vso državo, ki je včlanjeno direktno 
v Savezu, vsled česar je odpadla potreba, da bi

Najcenejši nakup

olblels:
vam nudi 6i

Jos. Rojina, Ljubljana.
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bile posamezne pokrajinske podružnice včlanjene 
v pokrajinskih oblastnih organizacijah.

Podpisana Zveza kot član Saveza ne odobra^ 
va tega postopanja maturantskih podruižnic, ker se 
nam zdi nelogično, nedosledno iln nepravilno, da 
so posamezne organizacije včlanjene direktno v 
Savezu, to smatramo to za neppiznatije oblastnih 
organizacij. Tako postopanje ne Škoduje samo 
oblastnim organizacijam in skupnim interesom 
ostalega članstva oblastnih organizacij, ki sma>- 
trajo to za nekak afront maturantov proti ostalim 
pošt., teiegr. to tetef. nameščencem, ampak ško'- 
duje tudi Savezu. Upravičeno pričakujemo od Sac 
veza, da ne bo podpiral organizacij, ki bazirajo na 
anahronizmu, to je na predizobrazbi in razdelitvi, 
ki je bila v veljavi za1 našo stroko pred uveljav
ljenjem novega uradniškega zakona odnosno ured
be o razvrščavanju. Kajti s tem bi Savez desavu- 
iral svoje lastno delo, trud in žrtve, svoj program, 
koncepcijo in uspeh, ki je bil dosežen z uveljav
ljenjem novega zakona o drž. nameščencih. Ako 
bi Savez priznal in sprejel za svoje člane take or
ganizacije, ki jiiim danaišnje stanje ni po volji to 
ki zasledujejo separatistične cilje na škodo ostalih 
nameščencev naše stroke, bi dal s tem pobudo, da 
bi se osnovala na tem temelju cela vrsta1 separa- 
tističnih organizacij, ki bi ustvarjale med seboj 
antagonizem, vsled česar bi billo uspešno, discipli
nirano delovanje oblastnih organizacij in samega 
Saveza popolnoma onemogočeno.

Jasno je, da so izstopile vse podružnice ma
turantskega društva iz vseh pokrajinskih organi
zacij zato, ker se ne strinjajo z njihovo koncep
cijo in z novim stanjem, zagarantiranim z urad
niškim zakonom. Delovanje in koncepcija oblast
nih organizacij pa sloni na programu Saveza, za
to ne more biti zdravo, da so včlanjene v Save
zu organizacije, ki načelno nasprotujejo progra
mu oblastnih organizacij to Saveza.

Zato protestiramo solidarno z ostalimi ob
lastnimi organizacijami proti sprejetju Maturant
skega društva v Savez preko oblastnih orga
nizacij.

(Prosimo Savez, da zadevo ponovno vzame 
v pretres in jo do kongresa razčisti tako, da bi 
na kongresu ne moglo priti do načelnih diferenc 
med oblastnimi organizacijami in Savezom.«

Po prečitanem zapisniku zadnje odborove se
je pripomni tov. Matjašič, da se ne strinja s ti
stim delom zapisnika, kjer graja predsednik dele
gate v Zvezi včlanjenih organizacij zaradi izosta
janja od sej. V kolikor je ta graja naperjena pro
ti delegatom Društva poštnih konceptnih uradni
kov, ugotavlja, da se je on kot delegat tega dru
štva udeleževal vseh sej, če ni bil nujno zadržan. 
Tov. Matjašič razlaga tudi svoje stališče glede 
dopisov splitske oblastne organizacije in dopisa 
Zveze Savezu, katero stališče se ne sklada po
polnoma z onim predsedstva Zveze.

Predsednik Jakše zagovarja postopanje Zve
ze, ki je morala tako postopati' zaradi lojalnega 
podpiranja ostalih bratskih organizacij, kakor tudi 
zaradi svojega lastnega ugleda.

Tajnik Čampa: Vse te nezdrave razmere v 
naših organizacijah so posledica slabega ustroj1- 
stva Saveza in oblastnih organizacij. Na pred- 
stoječem kongresu se bodo morale organizacije 
energično zavzeti za reorganizacijo Saveza. Do
kler ne bo sistema v naših organizacijah, ne bo 
kraja tem večnim' sporom, pa tudi naše delovanje 
ne bo rodilo dotlej nobenih uspehov. Škoda za ves 
trud, ki ga imajo posamezne dobre oblastne orga- 
nuzacije, dokler n,i Savez reorganiziran in niso 
ustanovljene oblastne organizacije ptt. nameščen
cev na sedežih vseh direkcij naše države. Orga
nizacije naj puste začasno vse drugo na strani 
in naj se bavijo nekaj časa pred vsem le s tem 
problemom. Treba je pričeti s sistematičnim orga
niziranjem ne samo v naši stroki, ampak tudi pri 
ostalih dtž. 'nameščencih, tako da bo enotnost v 
vseh organizacijah drž. nameščencev to da bo 
Glavni Savez org. drž. nam. sistematična kulmi
nacija, ki bo dejansko reprezentirala to, kar da
nes reprezentira več ali manj samo po vidu. po 
bleščečem imenu, ki ne pomenja mnogo. Kajti lev 
tem je rehabilitacija naših organizacij in le na ta 
način bo* pusta! Glavni Savez v naši državi fak
tor, ki ga ne bo mogel nihče prezreti in omalo
važevati. 'Dokler pa se to ne zgodi, nimamo pr?- 
čakovaiti dosti od svojih organizacij.

2. Odbor sklene, da naj zastopa Zvezo na 
kongresu Saveza v Beogradu predsednik Jakše.

3. Tov. Matjašič: Naši delegatje na kongresu 
naj skušajo pripraviti Savez do tega, da se bodo

vršili kongresi tudi v drugih centrih naše države, 
kakor prakticirajo’ to tudi druge organizacije, ker 
ni razloga, da bi se moral vršiti ravno poštni koni- 
gres vsako leto v Beogradu. (Kongres je sklenil, 
da se bodo vršili odslej kongresi Saveza tudi iz
ven Beograda' v vseh večjih centrih države. Pri- 
liodhji kongres bo v Skoplju. Opomba uredni
štva).

Blagajnik Miartinšek poroča, da je prevzel od 
svojega prednika blagajniške posle. Članarino so 
društva deloma že vplačala, v kolikor pa so ne
katera v zaostanku, jih Zveza pozove, da porav
najo račune, tako’ da bo blagajniško poslovanje 
v redu.

Tov. Gruden se pritožuje, da zvaničniki in 
sluižitelji ne dobivajo dopustov. Delegatje Osred
njega društva nižjih pošt. uslužbencev bodo ob 
priliki kongresa glede tega in o drugih nujnih za
devah intervenirali pri gosp. ministru. Odbor 
sklene, da gre pred odhodom' delegatov v Beo
grad h gospodu direktorju posebna deputacija, ki 
ga bo o tem' ta naših zahtevah obvestila, ker bi 
organizaciji radi njegove velike naklonjenosti do 
os ob ja ne bilo ljubo, da bi intervencije pri mini
strstvu napravile morda vtis zahrbtnega in nelo
jalnega postopanja napram priljubljeni osebi go
spod direktorja im direkciji.

Seja je bila zaključena ob 22.30 uri.

To in ono.
Predsednik Zveze tov. Jakše je odpotoval na 

•redni dopust, s katerega se povrne 21. septembra 
t. 1. Zato naj se tovariši in tovarišice, ki žele ž 
njim govoriti alt pisati mu, v tem času ne obra
čajo nanj, nego naravnost na Zvezo poštnih orga
nizacij v 'Ljubljani, če spada zadeva v Zvezo. Ob 
tej priliki ponovno poudarjamo, naj se uslužbenci 
ne obračajo naravnost na Zvezo ali celo osebno 
na mejnega predsednika v zadevah, ki spadajo v 
delokrog njihove ožje organizacije. Zvaničniki in 
služitelji so organizirani v »Osrednjem društvu 
nižjih poštnih in brz. uslužbencev«, pb. uradniki 
in pripravniki M. kat. bivšega oficiantskega in po
štarskega staleža, dalje pb. uradniki in priprav
niki III. kat., uradniški zvaničniki, nameščenci 
poštne hranilnice (uradniškega značaja), poštni 
poslovači in uradniški dtievničarji pa v »Sekciji 
poštnih, telegrafskih in čekovnih činovnlkov.« 
Zato se morajo obračati ti samo na svoje nepo
sredno društvo, dočim je Zveza samo zveza petih 
društev, kil so včlanjena v zvezi poštnih organi
zacij. Zato bi smela praviloma dopisovati z Zve
zo samo ta društva, ne pa člani teh društev. V 
bodoče bo odstopila Zveza vsako vlogo ptt. usluž
benca v rešitev tistemu društvu, katerega1 član 
je '(ali bi vsaj moral biti) oni, ki piše.

Listnica uredništva. Odgovori onim, ki so pro
sili na sestanku Sekcije v Celju in v Velenju za 
intervencijo. — J. R. v C. Prošnjo napravite na 
zagrebško direkcijo za premestitev. Če pristane 
na premestitev brez nadomestila, bo stvar hitro 
rešena. Zagr. direkcija bo odstopila spis naši di
rekciji, ki Vas bo sprejela in namestila v C. če 
bo pa zagr. dir. zahtevala zamenika, bo šlo težko, 
ker naša direkcija ne more dati 'namestnika. Pač 
pa ga lahko sami dobite, saj bi marsikdo rad 
služboval v Z. Ce se s kom' domenite, da bi me
njal z Vami službo, ga kar predlagajte, pa vaju 
bo direkcija Z. v sporazumu z Lj. dir. zamenjala. 
Lahko pa se sklicujete tudi na tov. P. iz Mari
bora, ki je premeščen brez nadomestila v Zagreb. 
V prvi vrsti ie torej potrebna prošnja na zagreb
ško direkcijo. — M. V. v C. Ugoditev Vaše pro
šnje pred novim proračunskim' letom nemogoča. 
Okrog Novega leta se bo videlo. Takrat se obr
nite na svoje društvo. — J. V. v C. Predujem 
Vam je že nakazan, poprej ni bilo kredita. V bo
doče ne poravnavajte računov iz svojega, nego 
jih predložite direkciji. — A. Š. v M. Premestitev 
v M. bi se mogla izvršiti samo na Vašo prošnjo, 
torej samo na lastne stroške, če ste vprašali kaj 
drugega — radi pomanjkljiv el zabeležbe nisem 
mogel točno ugotoviti — se obrnite pismeno na 
Sekcijo ptč. činovnikov. — F. Z. v R. Praviloma 
se za dopuste ne dajo nadomestne moči, niti na
grade za namestnega slugo. Prisknsite pa s po
sebno prošnjo na direkcijo, kjer utemeljite, da je 
služba taka, da se tudi za kratko dobo ne da zdru
žiti posel obeh dostavlijalcev, zaiardi česar naj di
rekcija dovoli zvainičniku dopust proti običajni 
malenkostni nagradi za namestnika. Ako pošta 
oziroma prizadeti uslužbenec ne more dobiti na

mestnika za tisto nagrado, potem se ne da nič po
magati. — J. S. v C. Vam: smo odgovorili s po
sebnim pismom. —

Napredovanja poštnega osobja. Pripravlja se 
veliko 'napredovanje poštnih uslužbencev v višje 
položajne skupine. V H. kategorijo napreduje iz
4. v 3. skupino okrog 70, iz 3. v 2. skupino pa 
blizu 40 uslužbencev. Pri uslužbencih iz katego
rije zvamičnikov in služiteijev se bo izvršilo na
predovanje še v večjem obsegu. Poizkusilo se bo 
tudj z napredovanjem pripravnikov 11/5 v 4. sku
pino.

Poštna šola v Ljubljani. Ko se je mudil te dni 
v Ljubljani na ilnspiciraniju ljubljanske poštne di
rekcije minister za pošto in brzojav gospod dr. 
B. Šuperina, je g. minister obljubil, da se otvori 
s 1. decembrom t. 1. tudi v Ljubljani za področje 
našega ravnateljstva poštna šola, ki -bo trajala 
samo eno leto. S tem bi bilo ugodeno dolgotrajni 
prošnji slovenske oblastne organizacije, da do
bimo tako naraščaj domačih moči in da se tako 
zapraše vrzeli, ki zijajo zdaj v vseh panogah pošt
ne službe. — Obljubo gospoda ministra najtopleje 
pozdravljamo in upamo, da bo g. minister to ob 
ljubo tudi resnično izvršil.

Dobrota. V zadnjem času je pristopilo k »Do
broti« zopet nekaj novih članov. Vse obveščamo, 
da zaradi preobilice dela ne moremo poslati vsa
kemu posebej članske izkaznice, temveč jih prej
mejo, ko jili razpošljemo skupno. Na novo spreje
tim članom — poštnim nameščencem — smo od
tegnili mesečne prispevke od dlneva pristopa po 
računskem odseku direkcije. Kdor še ni plačal pri
stopnine, naj jo takoj poravna. Obenem obvešča
mo vse člane, da iie umrla dne 1. avgusta t. I. 
žena zvabičnika Knafliča na Bledu. — Vabimo še 
vse ostale, da pristopijo k »Dobroti«. — Odbor 
»Dobrote«. ,

Poživimo organizatorično delo. — Doba po
čitnic in dopustov je minila ter prehajamo zopet 
v dobo dela. Veliko je še odprtih naših' stanovskih' 
vprašanj in treha bo gledat® ter poskrbeti, da 
bodo rešena tako, da bo tudi za nas dobro. Zato 
ne bo odveč majhen poziv k delu. Tovariši naj se 
zb ude fz spanja to brezbrižnosti. Društvo promet
nih poštnih uradnikov bo dalo v ta namen neko
liko pobude na ta način, da bo sklicalo v septem
bru tovariški1 sestanek v Ljubljani, kjer se naj vrši 
razgovor o vseh aktualnih vprašanjih. Na to opo
zarjamo naše tovariše v Ljubljani že danes. Dan 
in kraj sestanka se bo naznanil pismeno. — Za 
tovariše iz Štajerske se lahko vrši tak sestanek 
v Celju ali (Mariboru. V ta namen naj se tovariši 
iz teh krajev dogovore in odboru našega 'društva 
stavijo konkreten predlog. Sestanek bj sklicali 
•potem ištptako pismeno, ter bi na njem poročali 
predstavniki društva iz Ljubljane. — Odbor dru
štva prometnih poštnih uradnikov v Ljubljani.

ZAHVALA.
Podpisani se tem potorri najprisrčneje zahva

ljujem vsem gg. tovarišem, kateri so se potrudili 
in me po setih pri moji odhod niči v pokoj. Iskrena 
hvala predsednika gosp. Grudnu in podpredsedni
ku gosp. Marttašku za njih genljivi' govor. Isto- 
tako najiskrenejša hvala gosp. tovarišu Cergolju 
iz Celja za njegov iskreni pozdrav. Obenem izre
kam vsem gg. tovarišem za podarjena in drago
cena darila in prekrasne šopke naijtoplejšo zahva
lio. — Avgust Jeršek, poštni poduradnik v p.

Znana ugledna tvrdka

Drago Schwab
javlja vsem cenj. poštnini uradnikom(cam),
da prodaja vsa oblačila na mesečne 
obroke. Tozadevna pojasnila in drugo 

rešuje tvrdka obratno. 63

Veletrgovina

R.Stermecki, Celje
pošlje ilustrovani cenik (čez 1000 slik)

zastonj!
Odgov. urednik Konrad Šegula, Ljubljana.
Izdaja Zveza poštnih organizacij za Slo

venijo v Ljubljani.
Tiska »Narodna Tiskarna« v Ljubljani.
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Josip Peteline,
Sv. Petra nasip 7.

priporoča uajcenejši nakup potrebščin za krojače, 
čevljarje in šivilje, modno blago, palice, tovarniška 
zaloga najboljših šivalnih strojev „GRITZNER* v vseh 
opremah za obrt. Kayser, Adler za čevljarje in krojače.

Slamniki po znižanih cenah
ravnokar došli. Oblike od 60 do 150 Din. Otroški 
od 60 do 120 D n. Nakiteni od 100 Din, dokler traja

zaloga. — Oglejte sl cene v Izložbi

Skoraj čisto nov, enovprežen, normalen, 
na pol pokrit

i-i poštni «oz
je ceno na prodaj. Naslov pove uprava „Po
štnega glasnika". (64)

Manufakturna veletrgovina

FELIKS URBANC, LJUBLJANA
Sv. Petra cesta štev. 1

priporoča svojo veliko zalogo raznovrstnega blaga po 
nizkih cenah. (22

Manufakturna veletrgovina

Hedžef & Koritnik
Brzojavi: Hedžet. Ljubljana Telefon št. 75

Tvornica dežnikov
I MII/I K LJUBLJANA,
ka I IB VJ »J ^ Mestni trg številka 15
priporoča svojo bogato zalogo dežnikov in spreha

jalnih palic.

Za nafcup vseh pisarniških in šslskih 
potrebščin priporočamo tvrdko

MINKE HORVAT
modlstka

Ljubljana, Stari trs štev. 21.

Gradbeno podjetje in tehnična pisarna
„PROBUDA“ d. z o. z.
Ljubljana, Krekov trg 10/1., tel. 960
projektira in izvršuje vse visoke, betonske, 
železobetonske in vodne zgradbe po kon

kurenčnih cenah. 62

Konfekcijska tovarna
FRAN DERENDA & CIE., Ljubljana.

CENTRALA: Poštno-liran. račun 10563. PRODAJALNA:
Emonska cesta 8. Brzojavi: Derenda. Erjavčeva cesta 2.

313 Telefon Interurban 249
Lastna novo-zgrajena tvornica moške, deške in otroške konfek
cije ter vseh vrst uniform. — Prodaja svoje lastne izdelke po 
izredno znižanih konkurenčnih cenah tudi na drobno v detajlni 
trgovini na Erjavčevi cesti št. 2 (nasproti Dramskega gledališča). 
Vsem državnim stalno nameščenim uradnikom In uslužbencem 
proti primerni garanciji tudi na obroke. — Oglejte sl našo bo
gato zalogo In prepričajte se o brezhibni prvovrstni ročni 

izdelavi In nizkih cenah.

družba x o. z.
Ljubljana, Kralja Petra trg št. 2

(nasproti sodnije)

nudi najceneje
prvorstni bencin fn petrolej 
amarikanska strojna, mazil- 
na in oilinder-olja, karbolinej 
strojne masti, modro palico, 

žveplo Itd.

LJiLjAtlA, Rimska testa 13. telefon 327
Gradbeno podjetje, teh
nična pisarna, parna ža
ga, tesarstvo za stavbe 

In pohištvo.

The Rex Co.
Ljubljana ' Zagreb
Gradišče 10. Sajmište 56.

Telefon št. 268 int. — Ustanovljeno 1906. 
Špecijalna trgovina prvovrstnih pisalnih in kopirnih 
strojev, razmnoževalnih aparatov in raznovrstnih pi
sarniških potrebščin. Pisalni stroji na obroke.

Pri nakupu zimskih potrebščin za žen
ske in moške obleke se priporoča

manufakturna trgovina

Janko Cesnik
LJUBLJANA

Lingarjeva ul. — Stritarjeva ul.

S Cene zmerne!

M. Tičar, Ljubljana,
Šelenburgova ul. 1, Sv. Petra c. 26.

FmSKAFfliujUbljm
Rimska cesta 16

Mizarstvo s parno silo. Bogata zaloga modernega 
pohištva ter amerikanske pisarniške rouleaux-oprave.

IVAN JELAČIN, Ljubljana,
veletrgovina špecerijske in kolonialne robe.
Solidna in točna postrežba. Ustanovljeno leta 1888

Modna manufakturna trgovina

Fabiani & Jurjovec
Ljubljana Stritarjeva ul. 5

Priporoča se pri nabavi blaga za obleke 
Cene zmerne. Postrežba točna in solidna.

čevlji z znamko

so najboljši. 
I Zahtevajte 
jih povsod!

Na deželi 
v vseh večjih

Prodala na malo v Ljubljani:
Breg 20

Aleksandrova c. 1Aiessanareva c. i ------- —*—
Prešernova ul. (Seljak) trgovinah s čevlji 

Na veliko pošilja tovarna

PETER KOZINA & Ko. Tržič.
Ceniki na zahtevo zastonj!

SlBuenska banka
centrala

Stritarjeva ul. LJUBLJANA Stritarjeva ul.
v lastni palači.

Delniška glavnica Din 7.500,000-- 
Rezerve Din 1.500,000-

Podružnlci: Ljutomer, Doljna Lendava
Afilljacija: Slavenska banka d. d. Zagreb

Izvršuje vse bančne posle, obrestuje 
vloge na vložne knjižice po najvišji 

obrestni meri.

n LJUBLJANSKA KREDITNA BANKA 1
Delniška glavnica:
Din 50,000.000 —
Skupne rezerve ca
Din 10,000.000 - 

SE PRIPOROČA ZA VSE BAN

Centrala: UUBUANA • DUNAJSKA CESTA
PODRUŽNICE:

Brežice Gorica Metković Sarajevo
Celje Kranj Novi Sad Split
Črnomelj Maribor Ptuj Trst

ČNE POSLE Agencija: Logatec SE PRIPOR

Brzojavni naslov:
Banka Ljubljana

Tel. štev.: 261, 413,
502, 503 in 504

OČA ZA VSE BANČNE POSLE


